
PROTOKÓŁ Nr XXX/2020

z XXX  Sesji Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
25 listopada 2020r. w hali   Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika

w Gierzwałdzie.  

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 5 6 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.

Ustawowy skład rady: 15 radnych.

Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
1. Ryszard Bala,
2. Ewa Bawolska,
3. Cecylia Lecewicz-Husar,
4. Małgorzata Kamińska,
5. Adam Królikowski,
6. Sławomir Matuszewski,
7. Zbigniew Napłoszek, 
8. Iwona Stanka,
9. Piotr Szewczak,
10. Ewa Ziejewska,
11. Krystyna Zwalińska,
12. Dariusz Nowicki,

Nieobecni Radni Gminy Grunwald :
1. Halina Gutowska,
2. Arkadiusz Piasecki,
3. Jerzy Sawicki.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
   1. Anna Szypułowska – Stasiuk- Radca prawny

   
Podjęto uchwały od nr 222 do nr 238.

Ad pkt.1. 1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -   poinformowała,  że  obrady
są  transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk .
Dokonała  otwarcia  XXX  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości. 

Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – poinformowała,  że  na
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wspólnym  posiedzeniu  komisji  w  dniu  23.11.2020  roku  przedstawiono  projekty
uchwał  z  wnioskiem  o  dołączenie  ich  do  porządku  obrad  XXX  sesji  Rady  Gminy.
Poddała pod głosowanie wnioski o dodanie projektów uchwał:  
1.  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami
pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2021
rok.

Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dołączono do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia
„Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi i  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok

2.   w sprawie usta lenia  składu s ta łych  komisj i  Rady Gminy Grunwald.  

Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za
-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było
dołączono do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia składu s tałych

komisj i  Rady Gminy Grunwald.  

3. w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana P.  K.  na działanie  Wójta  Gminy Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za
-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było
dołączono do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały   w sprawie rozpatrzenia skargi

Pana P.  K.  na działanie  Wój ta  Gminy Grunwald.

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  zgłosi ła  wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad
projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Grunwald.  Poprosi ła
o rozdanie  radnym projektu uchwały.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-  9 głosami za

-  3 głosy  przeciwnych 
-  wstrzymujących nie było

dołączono do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały  w sprawie zmiany
wynagrodzenia Wój ta Gminy Grunwald.

Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

 

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów
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za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Przyjęto porządek obrad XXX sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz  sprawozdanie
z wykonania uchwał Rady Gminy. 
5. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy :
5.1.  w sprawie podatku od środków transportowych.
5.2.  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
5.3. w sprawie obniżenia średniej  ceny skupu żyta  stanowiącej  podstawę do obniżenia  podatku rolnego
na 2021 rok 
5.4. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych dla których
zarządcą jest Wójt Gminy Grunwald. 
5.5. w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Grunwald dotyczącego przeznaczenia
środków funduszu sołeckiego w 2021 roku.
5.6. w sprawie w sprawie: zmiany strategii rozwoju społeczno  - gospodarczego gminy Grunwald na lata
2016/2026.
5.7. w sprawie zatwierdzenia projektu pt. „Akademia Malucha”.
5.8.  w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Grunwald złożoną przez nauczycieli Szkoły
Podstawowej w Mielnie, będących reprezentowani przez r.pr. Marka Lewandowskiego.
5.9.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym”  im.  Janiny
Pelczarskiej w Ostródzie na działania Wójta Gminy Grunwald.
5.10.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na  czas
oznaczony do 3 lat.
5.11. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3b w budynku nr  29 w  miejscowości
Dylewko.
5.12.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  w  budynku
nr 14 w  miejscowości  Dylewo

5.13. w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się nieodpłatnej służebności.

5.14. w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok .

5.15.   w sprawie usta lenia  składu s ta łych  komisj i  Rady Gminy Grunwald.

5.16.  w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana P.  K.  na działanie  Wójta  Gminy Grunwald.

5.17.  w sprawie zmiany wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald.  
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6. Interpelacje i zapytania radnych

7. Wolne wnioski i informacje.
8. Zamknięcie sesji.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XXIX  sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXIX  sesji.  Protokół  był  dostępny  w  biurze
rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć
protokół XXIX/2020 z dnia 30 września 2020 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak

wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXIX/2020 z dnia 30 września 2020r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Ad pkt.  4       Sprawozdanie  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  nie  ma
wójta  ani  osoby,  która  go  reprezentuje  aby  przedstawić  informację.  Sprawozdanie
w formie pisemnej jest  rozłożone na stoliku dla każdego radnego. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-   poprosił,  aby  sprawozdanie  w  formie  pisemnej  było
wysyłane  radnym  wcześniej ,  a  nie  na  ostatnią  chwile  gdy  nie  można  się  z  nim
zapoznać.  
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska – zapytała ,  czy wój t  jest  dziś  obecny w pracy.
Podinspektor-  Pani  Iwona Mikołajczak – odpowiedziała ,  że  tak.
Radna- Pani  Małgorzata Kamińska – stwierdzi ła,  że  skoro jes t  obecny to powinien s ię
zjawić  na  sesj i ,  gdyż  wcześniej  był y  obrady  wraz  z  udziałem  publ iczności ,  na  których
wój t  był  obecny i  nie  obawiał  s ię  zakażenia  wirusem.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  odpowiedziała,  że  nie
wiedziała,  iż sprawozdanie będzie w formie papierowej  i  nie  miała  wpływu na taką
decyzję.  Zaproponowała,  aby  sprawozdanie  zostało  opublikowane  na  stronie  BIP
Grunwald  oraz  dołączone  do  protokołu  z  sesji,  aby  mieszkańcy  mogli  się  z  nim
zapoznać.  Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz
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sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy (zał. nr 2).
Radni uwag nie zgłosili.  

Ad. pkt. 5. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.

5.1.       w sprawie podatku od środków transportowych.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – –  odczytała  uchwałę
w sprawie podatku od środków t ransportowych (zał .  nr  3) .
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni  w głosowaniu jawnym   przyjęli  uchwałę nr XXX/222/2020 z dnia 25
listopada  2020 roku w sprawie       podatku od środków transportowych.

5.2.  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – – odczytała  uchwałę
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (zał. nr 4).

Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za
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Radni w głosowaniu   jawnym   przyjęli uchwałę nr XXX/223  /2020   z dnia 25 listopada  2020 roku   w
sprawie   określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

5.3.   w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obniżenia podatku rolnego
na 2021 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – – odczytała  uchwałę
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obniżenia podatku rolnego na 2021
rok (zał. nr 5) oraz pozytywną opinię Warmińsko- Mazurskiej Izby Rolniczej (zał. nr 6).

Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/224  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obniżenia podatku rolnego 

na 2021 rok

5.4.  w sprawie ustalenia  wysokości  stawek opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego dróg publicznych dla
których zarządcą jest Wójt Gminy Grunwald. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – – odczytała  uchwałę
w sprawie  ustalenia  wysokości  stawek opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego dróg publicznych  dla  których
zarządcą jest Wójt Gminy Grunwald (zał. nr 7).
Zgłosiła  wprowadzenie  zmiany  w  §  10  dotyczący  nazwy  Dziennika  Urzędowego.  Poprawka  z  nazwy
„Dzienniku Pomorskim” na  „Dzienniku Warmińsko – Mazurskim”. Wprowadzono zmianę jednomyślnie.  

Radni  więcej  uwag nie zgłosil i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
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Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/225  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych dla których

zarządcą jest Wójt Gminy Grunwald.

5.5.  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Grunwald  dotyczącego
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2021 roku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  przed
podjęciem tej  uchwały należy najpierw rozpatrzeć i zagłosować, czy uwzględnia/odrzuca
się  ponownie  uchwalony  wniosek  sołectwa  Grunwald  w  sprawie  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego w 2021 roku.
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów uwzględnia się, brak
odrzuca się i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  uwzględnia się
Ryszard Bala – uwzględnia się

Kamińska Małgorzata –  uwzględnia się
Królikowski Adam-  uwzględnia się

Lecewicz-Husar Cecylia – uwzględnia się
Matuszewski Sławomir –  uwzględnia się

Napłoszek Zbigniew –  uwzględnia się
Nowicki Dariusz- uwzględnia się
Stanka Iwona –  uwzględnia się
Szewczak Piotr- uwzględnia się

Ziejewska Ewa –  uwzględnia się
Krystyna Zwal ińska – uwzględnia się

Wprowadzono w § 1 zapis „Uwzględnia się ponownie uchwalony wniosek sołectwa Grunwald w sprawie
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2021 roku”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Grunwald dotyczącego przeznaczenia
środków funduszu sołeckiego w 2021 roku (zał. nr 8). 

Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.
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Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/226  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Grunwald dotyczącego przeznaczenia

środków funduszu sołeckiego w 2021 roku.

5.6.  w  sprawie:  zmiany  strategii  rozwoju  spo  łeczno   -  gospodarczego  gminy  Grunwald  na  lata
2016/2026.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – – odczytała  uchwałę
w sprawie  zmiany strategii  rozwoju  społeczno  -  gospodarczego gminy Grunwald  na  lata  2016/2026  
(zał. nr 9)

Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu    jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/227  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku  
w sprawie   zmiany strategii rozwoju spo  łeczno  - gospodarczego gminy Grunwald na lata 2016/2026.

5.7. w sprawie zatwierdzenia projektu pt. „Akademia Malucha”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie zatwierdzenia projektu pt. „Akademia Malucha”( zał. nr 10). 

Radni  uwag nie zgłosi l i .
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W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/228  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   zatwierdzenia projektu pt. „Akademia Malucha”.

5.8.   w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  dzia  łanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożoną  przez
nauczycieli  Szkoły  Podstawowej  w  Mielnie,  będących  reprezentowani  przez  r.pr.  Marka
Lewandowskiego.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  przedstawienie
tematu przez reprezentanta komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji.  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala  –  przybliżył  temat  zarzutów  oraz  przedstawił
uzasadnienie  do  projektu  uchwały,  z  którego  wynika  stanowisko  komisji  Skarg,
Wniosków
i Petycji.  

Dnia  9  października  2020  roku  do  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie  za  pośrednictwem  Regionu  Warmińsko  -Mazurskiego  NZSS
„Solidarność”  wpłynęła  skarga  nauczycieli  Szkoły  Podstawowej  w  Mielnie,  dla
której  organem  prowadzącym  jest  Wójt  Gminy  Grunwald.  Komisja  Skarg
Wniosków  i  Petycji  na  posiedzeniach  20  października  2020  roku  oraz  23
października 2020 roku oraz 29 października 2020 roku rozpatrzyła  skargę i  uznała
ją za niezasadną.  
Skarga zawiera cztery zarzuty odnoszące się kolejno do: 
1. nieterminowe wypłacanie składników wynagrodzeń nauczycieli 
2.  nadużywanie  swoich  uprawnień  jako  organ  prowadzący  w  stosunku  do
nauczycieli  zatrudnionych w Szkole Podstawowej w Mielnie; 
3. podejmowanie działań mających na celu zmniejszenie liczby uczniów w Szkole a
w konsekwencji  doprowadzenie do jej  likwidacji.  
4.  pomijanie  Szkoły  w  prowadzonych  inwestycjach  oraz  składanych  wnioskach  o
dofinansowanie. 
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Podczas  posiedzenia  Komisjia  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  zapoznała  się  z
dokumentami  i  wysłuchała  Skarżącego.  Skarga  przesłano  do  Urzędu  Gminy
Grunwald  dnia  09  października  2020  roku  za  pośrednictwem  Regionu  Warmińsko
-Mazurskiego  NZSS  „Solidarność”.  Dodatkowe  dokumenty  w  sprawie  zostały
pozostawione  w  skrzynce  listowej  Przewodniczącej  Komisji  Skarg  Wniosków  i
Petycji,  a  zatem  jest  to  drogą  niedopuszczalna  przez  przepisy  kodeksu
postępowania  administracyjnego.  Organ  dołączył  dodatkowy  materiał  dowodowy
przedłożony  przez  Pana  Zbigniewa  Boreckiego  wraz  z  pismem przewodnim z  dnia
22  października  2020  roku  na  mocy  treści  art.  234  k.p.a.,  który  stanowi:  skarga
złożona  przez  stronę  podlega  rozpatrzeniu  w  toku  postępowania,  zgodnie  z
przepisami kodeksu. 
Uzasadnienie do projektu uchwały zał.  nr 11. 
Dyrektor  ZSP  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-  odniósł  się  do  zarzutu
pierwszego  i  poinformował,  że  organ  prowadzący  zawiadomił  Prokuraturę  w
Ostródzie  o  sfałszowanie  dokumentów  przez  nauczycieli.  Rada  pedagogiczna  była
przesłuchiwana i sprawa została umorzona. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  skarga
składa  się  z  czterech  zarzutów,  na  które  najpierw  trzeba  zagłosować,  czy  są
zasadne,  czy też nie a dopiero zagłosuje się nad całością uchwały.
Poddała pod głosowanie zarzuty,  czy są zasadne,  czy niezasadne:

Zarzut nr 1- nieterminowe wypłacanie składników wynagrodzeń nauczycieli.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów zasadna, 1 głos
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  zasadny
Ryszard Bala – zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – zasadny
Matuszewski Sławomir –  zasadny

Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona –  zasadny
Szewczak Piotr- zasadny

Ziejewska Ewa –  zasadny
Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 1  nieterminowe wypłacanie składników wynagrodzeń nauczycieli
za zasadny.

Zarzut  nr  2  -  nadużywanie  swoich  uprawnień  jako  organ  prowadzący  w  stosunku  do  nauczycieli
zatrudnionych w Szkole Podstawowej w Mielnie.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  5 głosów zasadna, 7 głosów
niezasadna i brak wstrzymujących się.
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Ewa Bawolska – niezasadny
Ryszard Bala –niezasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  niezasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – niezasadny
Matuszewski Sławomir – niezasadny

Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona –  zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny
Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 2  nadużywanie swoich uprawnień jako organ prowadzący 

w stosunku do nauczycieli zatrudnionych w Szkole Podstawowej w Mielnie za niezasadny.

Z  arzut  nr  3-  podejmowanie  działań  mających  na  celu  zmniejszenie  liczby  uczniów  w  Szkole  
a w konsekwencji doprowadzenie do jej likwidacji.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  5 głosów zasadna, 7 głosów
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – niezasadny
Ryszard Bala –niezasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  niezasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – niezasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny
Stanka Iwona – niezasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny
Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 3  podejmowanie działań mających na celu zmniejszenie liczby

uczniów w Szkole  a w konsekwencji doprowadzenie do jej likwidacji  za niezasadny.

Zarzut nr 4- pomijanie Szkoły w prowadzonych inwestycjach oraz składanych wnioskach o dofinansowanie.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9 głosów zasadna, 3 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – niezasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
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Ziejewska Ewa –  zasadny
Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 4  pomijanie Szkoły w prowadzonych inwestycjach oraz składanych
wnioskach o dofinansowanie i  za zasadny.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy Grunwald  złożoną  przez  nauczycieli  Szkoły
Podstawowej w Mielnie, będących reprezentowani przez r.pr. Marka Lewandowskiego (zał. nr 11).

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów za, 1 głos   przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- przeciw

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/229  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   rozpatrzenia skargi na dzia  łanie Wójta Gminy Grunwald złożoną przez nauczycieli Szkoły

Podstawowej w Mielnie, będących reprezentowani przez r.pr. Marka Lewandowskiego.

5.9.    w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom Potrzebującym”  im.  Janiny
Pelczarskiej w Ostródzie na działania Wójta Gminy Grunwald  .

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  przedstawienie
tematu przez reprezentanta komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji.  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala  –  przybliżył  temat  zarzutów  oraz  przedstawił
uzasadnienie  do  projektu  uchwały,  z  którego  wynika  stanowisko  komisji  Skarg,
Wniosków
i Petycji.  

W  dniu  8  października  do  Rady  Gminy  Grunwald  wpłynęła  skarga  na
działania  wójta  Gminy  Grunwald  Pana  Adama  Szczepkowskiego .  Skarżący
zarzucił  w  niej  bezprawne  zaniżenie  należnej  dotacji  oświatowej  na  dzieci
uczęszczające  w  2019  i  2020  roku  do  punktu  przedszkolnego  w  Stębarku,
prowadzonego  przez  Stowarzyszenie  „Pomoc  Dzieciom Potrzebującym” im.  Janiny
Pelczarskiej  w Ostródzie.

W skardze zarzucono wójtowi:

1)        zaniżenie  wysokości  podstawowej  kwoty  dotacji  dla  przedszkoli  na  terenie
Gminy  Grunwald    poprzez  niezgodne  z  prawem  dokonanie  podziału  kosztów

12



wspólnych  -  nieprawidłowe  wyliczenie  metrażu  zajmowanego  przez  Przed -
szkole  Samorządowe  
w Mielnie w stosunku do Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Mielnie.

2)        niezgodne  z  prawem  ustalenie  średniej  liczby  dzieci  uczęszczających      
do  Przedszkola  Samorządowego  w Mielnie   na  potrzeby aktualizacji  wysoko-
ści dotacji  w październiku 2019 roku oraz niezgodne z prawem ustalenia wy -
sokości dotacji  na  2020 rok i jej  aktualizacji w czerwcu 2020 roku, 

3)        zaniżenie wysokości podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli w 2019 roku
i  2020  roku   wynikające  z  błędnego  sposobu  wyliczenia  proporcji  wydatków
zaplanowanych  na  prowadzenie  stołówki  w  Zespole  Szkolno-Przedszkolnym
w Mielnie przypadającej na Przedszkole Samorządowe w Mielnie.

4)        prowadzenie  sprawy  w  sposób  wykazujący  brak  dobrej  woli  zmierzającej      
do  załatwienia  sprawy  zgodnie  z  obowiązującym  prawem  .  Brak  reakcji  na
sygnały  
o  nieprawidłowościach.  Dążenie  wszelkimi  sposobami  do  odrzucenia  skarg  
z  przyczyn  formalnych  i  nieefektywne  wydatkowanie  na  ten  cel  pieniędzy
publicznych,  tj .  postępowanie  wbrew  zasadom  określonym  w  art.  7,  art.  8
 i  art.  9  ustawy z  dnia  14  czerwca  1960  r.  Kodeks  postępowania  administra -
cyjnego.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald  skierowała  skargę  do  rozpatrzenia  
i  zaopiniowanie przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji.

Komisja  SWiP na  posiedzeniu  w  dniu  20  października  2020  roku  zapoznała  się
ze  skargą  oraz  jej  uzasadnieniem.  W wyniku analizy przedstawionych dokumentów
oraz wypowiedzi obecnych na posiedzeniu:

 przedstawiciela skarżącego Piotra Kołodziejskiego,
 sekretarza gminy Jana Sokołowskiego,
 dyrektora ZSP w Mielnie Zbigniewa Boreckiego,
 pracownika Urzędu Gminy Kamili  Szewczak

komisja  stwierdziła:

- w zakresie zarzutu 1:

W  związku  z  tym,  iż  w  Mielnie  w  jednym  budynku  funkcjonuje  Szkoła
Podstawowa  im.  Jana  Pawła  II  oraz  Przedszkole  Samorządowe  przy  ustalaniu
wysokości  podstawowej  kwoty  dotacji  dla  przedszkoli  zachodziła  konieczność
rozdzielenia  tzw.  kosztów wspólnych,  dla  których  nie  było  bezspornych  sposobów
pomiaru,  np.  w  oparciu  o  odrębne  liczniki.  Dotyczyło  to  między  innymi  kosztów
energii  elektrycznej,  opału,  wody,  ścieków.  W  takiej  sytuacji  to  wójt  Gminy
Grunwald  był  odpowiedzialny  za  ustalenie  obiektywnej  metodologii  podziału.
Dotację  oświatową  ustala  się  na  początku  każdego  roku  kalendarzowego,  a
następnie w trakcie  roku minimum dwa razy aktualizuje  jej  wysokość.  Wójt  Gminy
Grunwald  rozdzielał  koszty  wspólne  w  oparciu  o  proporcję  metrażu  zajmowanego
przez  Przedszkole  w  stosunku  do  powierzchni  całego  budynku  Zespołu  Szkolno-
Przedszkolnego  w  skład  którego  wchodzi  szkoła  i  przedszkole.  Dokonując
ustalenia  proporcji  w  styczniu  2019  roku  i  w  kwietniu  2019  roku  posłużył  się
danymi,  które  ustali ł  na  podstawie  rozmowy  telefonicznej  pracownika  Urzędu  z
dyrektorem  Zespołu,  bez  jakichkolwiek  dokumentów.  

Komisja  ustali ła,  że  przyjęte  dane  na  potrzeby  aktualizacji  dotacji  -
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czerwcowej,  
a  następnie  październikowej  w  2019  roku  oraz  na  potrzeby  ustalenia  wysokości
dotacji  na  2020  rok  przyjęta  proporcja  powierzchni  zajmowanej  prze  szkołę
(977,20  m 2)  i  przedszkole  (135,45  m 2)  nie  uwzględniała  stosownego  udziału
pomieszczeń  użytkowanych  zarówno  przez  szkołę  jak  i  przedszkole,  takich  jak
gabinet  dyrektora,  pielęgniarki,  sala  gimnastyczna,  kuchnia  z  pomieszczeniami
kuchennymi  i  stołówką,  pomieszczenia  personelu  i  pokój  nauczycielski.  Taki
sposób  rozdziału  powierzchni  wpłynął  na  zaniżenie  wysokości  dotacji  należnej
skarżącemu. 

Zaniżenie  metrażu  zajmowanego  przez  przedszkole  skutkowało  zaniżeniem
wysokości podstawowej kwoty dotacji  dla przedszkoli na terenie gminy Grunwald.

- w zakresie zarzutu 2:
  

Wójt  Gminy  Grunwald  aktualizując  w  październiku  2019  roku  wysokość
podstawowej  kwoty  dotacji  na  rok  2019  i  ustalając  wysokość  podstawowej  kwoty
dotacji  na  2020  rok  przyjął,  iż  w  roku  szkolnym  2019/2020  do  Przedszkola
Samorządowego  w  Mielnie  uczęszczają  dzieci  w  dwóch  oddziałach  (oddziale  dla
dzieci  młodszych  w  wieku  3-5  lat  oraz  oddziale  rocznego  przygotowania
przedszkolnego – tzw. „zerówka”).

Do  dnia  31  sierpnia  2019r.  Przedszkole  Samorządowe w Mielnie  prowadziło
jeden  oddział  dla  dzieci  w  wieku  3-5  lat.  Natomiast  oddział  rocznego
przygotowania przedszkolnego (tzw.  „zerówka”)  wchodził  w skład struktury szkoły
podstawowej jako oddział przedszkolny.

Aktualizując  wysokość  dotacji  wójt  w  sposób  nieuprawniony  przyjął,  że  w
przedszkolu  funkcjonują  dwa  oddziały.  Interpretacja  taka  w  istotny  sposób
zawyżyła  liczbę  dzieci  uczęszczających  do  przedszkoli  i  spowodowała
nieuprawnione  zaniżenie  wysokości  dotacji  po  dokonaniu  aktualizacji  w
październiku 2019 roku oraz przy ustalaniu wysokości dotacji na rok 2020. 

Komisja  podziela  stanowisko  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w
Olsztynie  wyrażone  w  wyrokach  z  dnia  16  lipca  2020  roku,  że  praktyki
zastosowane  przez  wójta  Gminy  Grunwald  przy  aktualizacji  wysokości  dotacji  w
październiku  2019  roku  oraz  ustaleniu  wysokości  w  styczniu  2020  roku  stanowiły
rażące naruszenie podstawowych zasad państwa prawa. 

-w  zakresie zarzutu 3:

Wójt  Gminy  Grunwald  dokonując  aktualizacji  kwoty  dotacji  na  2019  rok  i
ustalenia na 2020 rok,   dokonał jej  zaniżenia poprzez zastosowanie niezgodnego ze
stanem  faktycznym,  z  zasadami  logiki  i  życiowym  doświadczeniem  sposobu
wyliczenia  stosownej  proporcji  kosztów  funkcjonowania  stołówki,  z  której
korzystali uczniowie,  jak i podopieczni przedszkola.

Wyliczając  proporcję  kosztów  prowadzenia  stołówki  podzielono
zaplanowaną kwotę na ten cel przez liczbę wszystkich uczniów uczęszczających do
przedszkola oraz do szkoły bez względu na to czy dzieci korzystały z posiłków czy
też nie.  

Sposób  wyliczenia  proporcji  kosztów  funkcjonowania  stołówki  w  Zespole
Szkolno-Przedszkolnym  w  Mielnie  był  sprzeczny  z  logiką  i  stanowił  naruszenie
przepisów prawa. 

- w zakresie zarzutu 4:
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Wójt  Gminy  Grunwald  próbował  doprowadzić  do  nierozpoznania
merytorycznego  sprawy  sposobu   ustalenia  i  aktualizacji  dotacji  na  2019  rok.
Stowarzyszenie  4-krotnie  wnosiło  w  tym  zakresie  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego  w Olsztynie.  Wójt   za  każdym razem wnioskował  o  odrzucenie
skargi  ze  względu  na  uchybienie  terminowi  do  jej  wniesienia,  albo  twierdząc,  że
sprawa  została  już  prawomocnie  osądzona.  Okazało  się  to  nieskuteczne  w
przypadku  aktualizacji  dokonanej  w  czerwcu  2019  roku  i  w  październiku  2019
roku,  kiedy  to  Wojewódzki  Sąd  Administracyjny  stwierdził  naruszenie  prawa  i  w
konsekwencji  bezskuteczność tych aktualizacji.  Tymczasem w interesie  gminy było
jak najszybsze merytoryczne rozpoznanie skarg,  by doprowadzić albo do sądowego
potwierdzenia  prawidłowości  działania  wójta,  albo  też  jak  najszybszego  usunięcia
nieprawidłowości. 

Ponadto  postawa  wójta  podważa  zaufanie  do  urzędu,  który zobowiązany jest
do  dokładnego  wyjaśnienia  stanu  faktycznego  oraz  do  załatwienia  sprawy,  mając
na  względzie  interes  społeczny i  słuszny interes  obywateli  a  także  do  prowadzenia
postępowania w sposób budzący zaufanie do organów władzy publicznej. 

Podsumowanie:
Komisja  uznaje wszystkie zarzuty przedstawione w skardze za zasadne. 
Ponadto  komisja  rekomenduje  radzie  wezwanie  wójta  do  zaprzestania  nagannej
praktyki  naruszania  prawa  i  dokonywania  czynności  ustalenia  wysokości
podstawowej  kwoty  dotacji  oraz  jej  aktualizacji  zgodnie  z  obowiązującymi
przepisami prawa, jak również z zasadami logiki i życiowego doświadczenia.

Uzasadnienie do projektu uchwały zał.  nr 12. 
Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  skarga
składa  się  z  czterech  zarzutów,  na  które  najpierw  trzeba  zagłosować,  czy  są
zasadne,  czy też nie a dopiero zagłosuje się nad całością uchwały.
Poddała pod głosowanie zarzuty,  czy są zasadne,  czy niezasadne:

Zarzut  1-  zaniżenie  wysokości  podstawowej  kwoty dotacji  dla  przedszkoli  na  terenie  Gmin  niezgodne
z prawem dokonanie podziału kosztów wspólnych nieprawidłowe wyliczenie metrażu zajmowanego przez
Przedszkole Samorządowe w Mielnie w stosunku do Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Mielnie.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów zasadna 2 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – zasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
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Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 1  zaniżenie wysokości podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli
na terenie Gmin niezgodne z prawem dokonanie podziału kosztów wspólnych nieprawidłowe wyliczenie

metrażu zajmowanego przez Przedszkole Samorządowe w Mielnie w stosunku do Szkoły Podstawowej im.
Jana Pawła II w Mielnie za zasadny.

Zarzut  nr  2  -niezgodne  z  prawem  ustalenie  średniej  liczby  dzieci  uczęszczających  do  Przedszkola
Samorządowego  w Mielnie  na  potrzeby aktualizacji  wysokości  dotacji  w  październiku  2019  roku  oraz
niezgodne z prawem ustalenia wysokości dotacji na 2020 rok i jej aktualizacji w czerwcu 2020 roku.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9  głosów zasadna 3 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – zasadny
Matuszewski Sławomir – niezasadny

Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 2 niezgodne z prawem ustalenie średniej liczby dzieci
uczęszczających do Przedszkola Samorządowego w Mielnie na potrzeby aktualizacji wysokości dotacji w

październiku 2019 roku oraz niezgodne z prawem ustalenia wysokości dotacji na 2020 rok i jej aktualizacji
w czerwcu 2020 roku za zasadny.

Zarzut  nr  3 -zaniżenie wysokości  podstawowej kwoty dotacji  dla przedszkoli  w 2019 roku i  2020 roku
wynikające z błędnego sposobu wyliczenia proporcji wydatków zaplanowanych na prowadzenie stołówki w
Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Mielnie przypadającej na Przedszkole Samorządowe w Mielnie.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów zasadna 2 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – zasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny
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Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 3 zaniżenie wysokości podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli w
2019 roku i 2020 roku wynikające z błędnego sposobu wyliczenia proporcji wydatków zaplanowanych na

prowadzenie stołówki w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Mielnie przypadającej na Przedszkole
Samorządowe w Mielnie  za zasadną.

Zarzut nr 4- prowadzenie sprawy w sposób nakazujący brak dobrej woli zmierzającej do załatwienia sprawy
zgodnie z obowiązującym prawem. 

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9  głosów zasadna 3 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia –niezasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 4 prowadzenie sprawy w sposób nakazujący brak dobrej woli
zmierzającej do załatwienia sprawy zgodnie z obowiązującym prawem za zasadną.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia „Pomoc Dzieciom Potrzebującym” im. Janiny Pelczarskiej
w Ostródzie na działania Wójta Gminy Grunwald (zał. nr 12).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów za, 1 głos   przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- przeciw

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za
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Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/230  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia „Pomoc Dzieciom Potrzebującym” im. Janiny Pelczarskiej

w Ostródzie na działania Wójta Gminy Grunwald

5.10.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na
czas oznaczony do 3 lat.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  wraz  z
załącznikiem nr  1  w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie   kolejnej  umowy dzierżawy po  umowie
zawartej na  czas oznaczony do 3 lat (zał. nr 13).
Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/231  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na  czas oznaczony

do 3 lat

5.11.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  3b  w  budynku
nr  29 w  miejscowości  Dylewko.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3b w budynku nr  29 w  miejscowości  Dylewko
(zał. nr 13).
Radni uwag nie zgłosili

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za

18



Matuszewski Sławomir –  za
Napłoszek Zbigniew –  za

Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/232  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3b w budynku nr  29 w  miejscowości

Dylewko

5.12.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  w  budynku
nr 14 w  miejscowości  Dylewo.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  w  budynku  nr  14  w   miejscowości   Dylewo
(zał. nr 14).
Radni uwag nie zgłosili

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/233  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku

nr 14 w  miejscowości  Dylewo

5.13. w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się nieodpłatnej służebności.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia zgody na zrzeczenie się nieodpłatnej służebności (zał. nr 15).
Radni uwag nie zgłosili

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
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Ryszard Bala – za
Kamińska Małgorzata –  za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/234  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   wyrażenia zgody na zrzeczenie się nieodpłatnej służebności.

5.14.     w     sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego   na 2021 rok  .

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w sprawie
przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok  (zał. nr 16).
Radni uwag nie zgłosili

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/235  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi

i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego   na 2021 rok      .

5.15.         w sprawie ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała uchwałę  w  sprawie
ustalenia  składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald  (zał. nr 17).
Radni uwag nie zgłosili

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak
wstrzymujących się.
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Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu   jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/236  /2020   z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie   w sprawie ustalenia składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald.

5.16.        w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  P.  K. iego  na  działanie  Wójta  Gminy
Grunwald  .

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  przedstawienie
tematu przez reprezentanta komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji.  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala  –  przybliżył  temat  zarzutów  oraz  przedstawił
uzasadnienie  do  projektu  uchwały,  z  którego  wynika  stanowisko  komisji  Skarg,
Wniosków
i Petycji.

W  dniu  26  października  do  Urzędu  Gminy  Grunwald  wpłynęła  skarga  na
działania  wójta  Gminy  Grunwald  Pana  Adama  Szczepkowskiego .  Skarżący
zarzucił  w  niej ,  że  wójt  swoim  działaniem  naraża  na  nieuzasadnione  straty
finansowe mieszkańców gminy. 

W skardze  w szczególności zarzucono wójtowi:
1.zawieranie niekorzystnych dla  mieszkańców Gminy Grunwald umów z rad -
cą  prawną Anną Szypułowską– Stasiuk,  skutkujących  nieracjonalnym wydat -
kowaniem  pieniędzy  publicznych,  uznaniowym  wypłacaniem  zawyżonych
wynagrodzeń  dodatkowych,  tolerowaniem przypadków ewidentnego narusza -
nia warunków obowiązującej umowy.
2.niezgodne  z  prawem  zwalnianie  pracowników  Urzędu  Gminy  Grunwald
bezpośrednio  przez  wójta,  jak  również  wspieranie  przez  Adama  Szczepkow -
skiego nieuzasadnionego zwolnienia pracownika Gminnego Ośrodka Kultury,
co  skutkowało  przegranymi  procesami  sądowymi  lub  ugodami  z  bezprawnie
zwalnianymi osobami i  spowodowało konieczność wypłaty wysokich odszko -
dowań.
3.niezgodne z prawem utrudnianie dostępu do informacji  publicznej.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald  skierowała  skargę  do  rozpatrzenia  
i  zaopiniowanie przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji.

Komisja  SWiP  na  posiedzeniu  w  dniu  29  października  2020  roku  wstępnie
zapoznała  się  ze  skargą  oraz  jej  uzasadnieniem.  W  wyniku  tej  analizy  komisja
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sporządziła  wykaz  materiałów  i  dokumentów  w  sprawie,  które  powinny  być  jej
dostarczone przed następnym posiedzeniem.

W dniu  18.  listopada Komisja  SWiP ponownie  zajmowała  się  skargą.  Dokonano
analizy  
i  oceny przedstawionych dokumentów oraz wypowiedzi obecnych na posiedzeniu:

 skarżącego – Pana P.K.,
 radcy prawnej – Pani Anny Szypułowskiej-Stasiuk

Komisja  stwierdziła:

- w zakresie zarzutu 1: 
W  zakresie  obsługi  prawnej  Wójt  Gminy  Grunwald  Adam  Szczepkowski  od
początku swojej  kadencji  zawarł  z Anną Szypułowską-Stasiuk dwie umowy na czas
określony.  Następnie  w dniu 31 maja  2019 roku zawarta  została  trzecia  umowa na
okres  od  31  maja  2019  roku  do  dnia  31  października  2023  roku.  Pierwsze  dwie
umowy  opiewały  na  kwotę  5  000  zł  brutto  miesięcznie.  Trzecia  umowa  na  kwotę
6 150  złotych  brutto.  Pomimo  postanowienia  zawartego  w  umowie  o
kompleksowej obsłudze prawnej  zakres usług w ramach tej  kwoty interpretowany
był  bardzo  wąsko.  Wójt  Adam Szczepkowski  z  publicznych  pieniędzy płacił  radcy
prawnej  dodatkowe pieniądze  bez  jakiegokolwiek  uregulowania  co  do  wysokości  i
zasad  wypłacania  za  takie  czynności  jak opracowywanie  odpowiedzi  na pozwy czy
skargi do sądów administracyjnych, reprezentowanie w czasie rozpraw.

Na  podkreślenie  zasługuje  fakt,  że  wyłonienie  wykonawcy  obsługi  prawnej
odbyło  się  bez  żadnej  procedury  przetargowej,  mimo  że  sumaryczna  wartość  tej
umowy znacznie przekraczała kwotę 30  000 euro.

Brak  procedury  przetargowej  i  porównanie  wynagrodzenia  radcy  prawnego
zatrudnionego  przez  wójta  Szczepkowskiego  z  wynagrodzeniami  prawników
zatrudnionych  w  innych  gminach  powiatu  ostródzkiego  prowadzi  do  wniosku,  że
na  lokalnym  rynku  wynagrodzenie  prawnika  w  gminie  Grunwald  jest  znacznie
wyższe  niż  w  pozostałych  samorządach.  To  z  kolei  potwierdza  nieracjonalne
wydatkowanie pieniędzy publicznych.
Z tego względu skargę w tym zakresie należy uznać za zasadna.

- w zakresie zarzutu 2:
Po  objęciu  stanowiska  wójt  Adam  Szczepkowski  w  ciągu  2  lat  dokonał

szeregu  zwolnień  pracowników  Urzędu  Gminy  Grunwald.  Nie  odbierając  prawa
wójtowi  do  kształtowania  polityki  personalnej  należy  podkreślić,  iż  każda  taka
decyzja  powinna  być  odpowiednio  umotywowana  i  mieć  oparcie  w  prawie.  W
przeciwnym przypadku  wyrządza  się  krzywdę  nie  tylko  konkretnemu  człowiekowi
(bardzo  często  mieszkańcowi  gminy),  ale  także  ogółowi  społeczeństwa  płacącemu
podatki,  marnotrawiąc  środki  publiczne  na  odszkodowania  dla  bezprawnie
zwolnionych.  Na  skutek  przegranych  procesów  gmina  poniosła  znaczne  koszty  w
związku  z  koniecznością  wypłat  odszkodowań  bądź  też  w  wyniku  zwartych  ugód.
W  związku  z  przegranymi  procesami  oraz  ugodami  Urząd  Gminy  Grunwald  oraz
Gminny  Ośrodek  Kultury  zobowiązane  były  do  zapłaty  50  076  złotych.  Do  tej
kwoty  należy  doliczyć  koszty  sądowe,  dodatkowe  wynagrodzenie  prawnika  oraz
karę nałożoną na wójta Szczepkowskiego.

Komisja uznaje zarzut za zasadny
-w  zakresie zarzutu 3:

Dostęp  do  informacji  publicznej  zagwarantowany  jest  na  podstawie
najważniejszych aktów prawnych na czele z konstytucją.  Komisja SWiP zapoznając
się  z  argumentami  zawartymi  w  skardze  uznała,  że  potwierdzają  one  zarzut
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utrudniania  dostępu  do  informacji  publicznej  przez  wójta  Szczepkowskiego.  To
utrudnianie  polegające  na  bezpodstawnym  wydawaniu  decyzji  odmawiających
udostępniania  informacji,  żądaniu  wykazania  przez  wnioskodawcę,  że  uzyskanie
informacji  jest  szczególnie  istotne  dla  interesu  publicznego  było  oceniane  przez
Wojewódzki  Sąd Administracyjny i  Samorządowe Kolegium Odwoławcze.  Wyroki  i
postanowienia tych instancji  potwierdzają zarzut utrudniania dostępu do informacji
publicznej.   Ponadto  wójt  Szczepkowski  bezpodstawnie  wydłużał  do  dwóch
miesięcy  czas  na  udzielenie  prostych  informacji,  które  mogły  być  przygotowane
bez  zbędnej  zwłoki.  Podnoszony  w  dyskusji  argument,  że  liczba  wniosków
paraliżuje  pracę  urzędu  jest  niesłuszny.  W  ocenie  komisji  udzielenie  odpowiedzi
zgodnie z żądaniem wnioskodawcy kończyłoby sprawę ostatecznie.  Jednak postawa
wójta Szczepkowskiego, próbującego opóźnić lub utrudnić dostęp do dokumentów i
informacji  prowadzi  do  sytuacji  wielokrotnego   i  czasochłonnego  zajmowania  się
tymi samymi problemami, przez co niepotrzebnie angażuje się pracowników.

Komisja uznaje zarzut za zasadny.

Uzasadnienie do projektu uchwały zał.  nr 18. 
Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  skarga
składa  się  z  trzech zarzutów,  na  które  najpierw trzeba  zagłosować,  czy są  zasadne,
czy też nie a dopiero zagłosuje się nad całością uchwały.
Poddała pod głosowanie zarzuty,  czy są zasadne,  czy niezasadne:

Zarzut nr 1- zawieranie niekorzystnych dla mieszkańców Gminy Grunwald umów z radcą prawną Anną
Szypułowską– Stasiuk, skutkujących nieracjonalnym wydatkowaniem pieniędzy publicznych, uznaniowym
wypłacaniem zawyżonych wynagrodzeń dodatkowych, tolerowaniem przypadków ewidentnego naruszania
warunków obowiązującej umowy.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów zasadna 2 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – zasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 1- zawieranie niekorzystnych dla mieszkańców Gminy Grunwald
umów z radcą prawną Anną Szypułowską– Stasiuk, skutkujących nieracjonalnym wydatkowaniem pieniędzy
publicznych, uznaniowym wypłacaniem zawyżonych wynagrodzeń dodatkowych, tolerowaniem przypadków

ewidentnego naruszania warunków obowiązującej umowy za zasadny.
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Zarzut nr 2- niezgodne z prawem zwalnianie pracowników Urzędu Gminy Grunwald bezpośrednio przez
wójta, jak również wspieranie przez Adama Szczepkowskiego nieuzasadnionego zwolnienia pracownika
Gminnego Ośrodka Kultury, co skutkowało przegranymi procesami sądowymi lub ugodami z bezprawnie
zwalnianymi osobami i spowodowało konieczność wypłaty wysokich odszkodowań.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów zasadna 2 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – niezasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- zasadny

Ziejewska Ewa –  zasadny
Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 2 niezgodne z prawem zwalnianie pracowników Urzędu Gminy
Grunwald bezpośrednio przez wójta, jak również wspieranie przez Adama Szczepkowskiego

nieuzasadnionego zwolnienia pracownika Gminnego Ośrodka Kultury, co skutkowało przegranymi
procesami sądowymi lub ugodami z bezprawnie zwalnianymi osobami i spowodowało konieczność

wypłaty wysokich odszkodowań za zasadny.

Zarzut nr 3- niezgodne z prawem utrudnianie dostępu do informacji publicznej.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów zasadna 2 głosy
niezasadna i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – zasadny
Ryszard Bala –zasadny

Kamińska Małgorzata –  zasadny
Królikowski Adam-  zasadny

Lecewicz-Husar Cecylia – zasadny
Matuszewski Sławomir – zasadny
Napłoszek Zbigniew –  zasadny
Nowicki Dariusz- niezasadny

Stanka Iwona – zasadny
Szewczak Piotr- niezasadny
Ziejewska Ewa –  zasadny

Krystyna Zwal ińska – zasadny

Rada Gminy Grunwald uznała zarzut nr 3 niezgodne z prawem utrudnianie dostępu do informacji
publicznej za zasadny.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana P.  K.  na działanie  Wójta  Gminy Grunwald  (zał. nr 18).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  11 głosów za, 1 głos   przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- przeciw

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli uchwałę nr XXX/237/2020 z dnia 25 listopada 2020 roku 
w sprawie rozpatrzenia skargi  Pana P.K.  na działanie  Wój ta Gminy Grunwald.

5.17.  w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald  .

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  przedstawienie
projektu uchwały wnioskodawcę.

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  odczytała  uchwałę  w  sprawie  zmiany
wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald  wraz z  uzasadnieniem (  zał .  nr  19) .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  9 głosów za, 3 głosy   przeciw i brak
wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – przeciw
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz- przeciw

Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- przeciw

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwal ińska – za
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Radni  w głosowaniu jawnym przyjęli  uchwałę nr XXX/238/2020 z dnia 25
listopada 2020 roku  w sprawie  w sprawie zmiany wynagrodzenia Wój ta Gminy

Grunwald.

Ad pkt. 6.       Interpelacje i             zapytania.

Radna- Pani  Małgorzata Kamińska –  zadała  pytania:
1.czy  zmiany  wprowadzone  zarządzeniami  do  budżetu  nie  powinny  być  zatwierdzone
uchwałą  Rady Gminy?
2.  Na  jakim  etapie  jest  przejecie  działki  od  KOWR  w  Szczepankowie,  która  ma  być
przekazana w użytkowanie  Stowarzyszeniu Enduro Grunwald? 
3.  Co  dzieje  się  w  temacie  podjęte j  uchwały  przez  Radę  Gminy  w  sprawie  połączenia
GOK z Gminną  Biblioteką? 
4.  Kto  przygotowuje  projekty  uchwał?  Kto  jes t  odpowiedzialny  za  ich  poprawność  pod
względem merytorycznym i  prawnym?
5.  Czy  zostaną  obniżone  opłaty  za  centralne  ogrzewanie?  Jest  to  obietnica  wójta
przedwyborcza.
6.  Co  dzieje  s ię  w  sprawie  wypowiedzenia  umowy  dzierżawy  na  ośrodek  zdrowia
w Stębarku? Kiedy umowa ta  zostanie  rozwiązana?
Radna- Pani  Ewa Ziejewska-  zadała  pytania:
1.  Zapytała  kiedy  powstanie  s tacja  podnoszenia  wody  w  Dylewku?  Inwestycja  ta  nie
jest  uję ta  w  budżecie  na  rok  2021  więc  powinna  być  skończona  w  roku  2020.
Stwierdzi ła ,  że  jest  to  bardzo  ważne  dla  mieszkańców w dobie  epidemii ,  i  zapytała   jak
mieszkańcy mają  dbać o higienę osobistą .  
2 .  Została  wypowiedziana  umowa  dzierżawy  działki  właścicielowi  sklepu  Groszek  w
Dylewie  bez  podania  przyczyn y.  Czy  główną  przyczyną  wypowiedzenia  umowy
dzierżawy był  fakt ,  że  s ta ł  tam bander  w sprawie „nie  idę  na referendum”? 
3.  Co powstanie  w miejsce sklepu Groszek?
Radny-  Pan  Ryszard  Bala  –  złożył  wniosek  o  wystąpienie  z  prośbą
o  przeprowadzenie  kontroli  doraźnej  dotyczącej  udzielenia  przez  Wójta  Gminy
Grunwald  Adama  Szczepkowskiego  zamówienia  na  świadczenie  obsługi  prawnej
Urzędu  Gminy  Grunwald.  Wniosek  ten  powinien  być  skierowany  do  takich
instytucj i  jak  RIO,  Prezesa  Urzędu  Zamówień  Publicznych  oraz  Rzecznika
Dyscypliny Finansów Publicznych.
Skierował  pytanie  do  radnych,  którzy  podpisali  s ię  pod  wnioskiem  o  referendum
w  sprawie  odwołania  Rady  Gminy  -  obecnych  na  sesj i  Piotra  Szewczaka  i
Dariusza  Nowickiego -  aby wyjaśni li  radzie  gminy na czym polegało  według nich
łamanie  konstytucj i  i  ustaw.  Takie  zarzuty  wobec  rady  wynikały  z  ulotki
rozpowszechnianej  przez komitet  referendalny.  
Radni  Szewczak i  Nowicki nie  odnieśli  s ię do pytania.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła,  aby  pytania
zadane przez radnych zostały skierowane do wójta w formie pisemnej.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  zapytała,  czy  już  tak  będzie,  że  aby  uzyskać
odpowiedź  na  pytania  to  trzeba  będzie  pisać  do  wójta.  Stwierdziła,  że  pandemia
trwa  od  roku  i  nie  przeszkadzało  wójtowi  jak  mieszkańcy  wygwizdywali  i
obrażali  radnych na sesj i ,  wójt  s ię nie  bał a  teraz się obawia?

Ad pkt. 7. Wolne wnioski i  informacje.
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Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  odniosła  się  do  wyników  referendum  w
sprawie  odwołania  Rady  Gminy.  Stwierdzi ła,  że  wynik  referendum  wyraźnie
wskazują  na  to  kogo  społeczeństwo  popiera.  Rada  Gminy  otrzymała  ogromny
kredyt  zaufania  i  potwierdzenie,  że  idziemy w dobrym kierunku  a  dla  wójta   jest
to  czerwona  kartka.  Wójt  zamiast  wyciągnąć  konsekwencję  szuka  na  radnych
haków,  zamiast  szukać  porozumienia  z  radymi.  Przykładem  takiego  zachowania
jest  nagła  troska  o  przystanki  w  naszej  gminie.  Nie  przypominam  sobie  aby
kiedyś  dbało  się  o  wywieszane  tam  ulotki,  kartki,  ogłoszenia  a  po  referendum
złożono  zawiadomienie  na  policję  na  moją  osobę,  że  rozwieszone  są  ulotki  na
przystanku,  co  uważam za  zemstę  wójta.  Stwierdzi ła,  że  wspólnie  należy  wyjść  z
kryzysu a nie szukać zemsty.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala  –  stwierdził,  że  nieobecność  wójta  wynika  z  braku
odwagi aby spojrzeć radnym w oczy po październikowym hejcie na radnych. 
Zgodził  się  z  wypowiedzią  radnej  Kamińskiej ,  że  nigdy  nie  było  troski  o
przystanki.  Przypomniał  swój  wniosek ze stycznia 2019 roku,  kiedy to  proponował
wójtowi  zaplanowanie  odnowienia  przystanków.  Wójt  wtedy  odpowiedział,  że
styczeń  to  nie  jest  odpowiednia  pora  na  malowanie  przystanków.  Od  tego  czasu
upłynęło  prawie  dwa  lata.  Zapytał,  jaka  jest  więc  -  zdaniem  wójta  -  odpowiednia
pora,  aby można było odmalować i zadbać o przystanki. 

Ad pkt. 9. Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –   wobec  zrealizowania
porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady Gminy  zamknęła   XXX   sesję  Rady Gminy
Grunwald. 

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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